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1. Status på Institutrådets sammensætning 
• Malene er trådt ind i rådet som afløser for Kamilla 
• Daniel er trådt ind i rådet som afløser for Stine (hvis ansættelse udløber ultimo oktober) 
• Peter er suppleant for Carina (der er på orlov fra SDU) 

 
 

2. Håndtering af Coronasituationen – set fra et medarbejderperspektiv 
Formål: Erfaringsopsamling og overvejelser for fremtiden 
 
Fælles drøftelse: 

• Hvordan har SDU/JI håndteret Coronasituationen? 
• SDU og JI har gjort et godt stykke arbejde med at informere medarbejderne. Camilla 

og Ulrikes daglige mails i løbet af foråret var gode, og man følte sig tryg. 
• Adskillige eksterne undervisere har rost SDU og JI. De har fået god info og vidst, hvad 

de skulle/måtte og ikke skulle/måtte.  
• Ingen har hørt beklagelser om overinformation fra nogen – ”Hellere lidt for meget in-

formation end for lidt!” Dog var de ugentlige videomøder fra dekanerne lidt unød-
vendige, lidt for mange og lidt for lange – måske en e-mail fra dem hver især havde 
været nok.  

Emne: Institutrådsmøde 
Dato og tidspunkt: 7. september 2020, kl. 10-11.30 
Sted: Skype  
Deltagere: Camilla Hørby Jensen, Martin Mennecke, Malene Lyngbo 

Møller, Peter Starup, Daniel Skov, Dorthe Carstensen, 
Christian Frier, Jette Thygesen 

Afbud fra: Ulrike Fleth-Barten 

Referent: Jane Kvist Poulsen 
Dagsorden sendt til 
orientering til: 

 
Juridisk Institut 
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• Det har fungeret godt med SDU’s rammer for at kunne arbejde hjemmefra (til og med 
juli måned). Man har taget hensyn til, at nogle medarbejdere har været mere bekym-
rede end andre og derfor ikke har ønsket at bruge offentlig transport etc.  

• SDU og JI kom nok lidt for sent i gang ift. planlægningen af efterårets undervisning. 
SDU IT’s oplæg vedr. undervisning via Zoom (ultimo august) kunne med fordel have 
været afholdt før sommerferien. Dengang regnede alle med, at der til efteråret ville 
blive fysisk undervisning i alle fag. Det havde været en god ide at have en plan b, så 
information og gode råd ikke først blev distribueret en uge før semesterstart.  

• Hvad forventer man af den nye form for institutmøder? 
• Flere frygter, at vigtig information vil gå tabt, når man kun mødes med sin egen forsk-

ningsgruppe. Især nu, hvor ingen har sin daglige gang på JI. 
• Sekretariatet frygter også at misse megen info fra VIP’erne. 

• Hvordan skaber vi en normal hverdag under unormale omstændigheder? 
• Spørgsmål: Hvad skal underviserne gøre, hvis de studerende ikke overholder ret-

ningslinjerne for afstand etc.? 
o Svar: Underviserne bør oplyse om de helt generelle retningslinjer og præcisere, 

hvad der sker, hvis de ikke overholdes, men man skal ikke begynde at tage dis-
kussioner med de studerende. Giv Ulrike og Camilla besked, hvis f.eks. et hold 
ikke holder afstand i pauserne etc. Man må også gerne stoppe undervisningen, 
hvis det i yderste konsekvens er nødvendigt (der er ikke taget stilling til, hvad der 
i så fald vil ske ift. undervisningen).  

• Flere medarbejdere savner det sociale aspekt i hverdagen.   
 

3. Juridisk Instituts eksterne kommunikation 
Formål: Fælles drøftelse om instituttets brug af og tilstedeværelse på de forskellige former for kom-
munikationsplatforme, herunder sociale medier (p.t. er vi på Facebook, LinkedIn, Twitter og Instagram). 
 
Input: 

• ”Twitter er der, det sker” – også internationalt set. Mange af vores samarbejdspartnere 
bruger mediet og diskuterer derinde, og flere kolleger fra nordiske lande er flittige bru-
gere og henviser til deres Twitterprofil i stedet for LinkedIn mfl.  

• Hjemmesiden mangler info særligt henvendt til nye medarbejdere og nye studerende.  
• Find evt. inspiration hos andre juridiske institutter i landet. 
• Vi skal lægge kræfterne, hvor det giver allermest. 

o Bør vi f.eks. lukke vores Instagramprofil? Bør vi nedlægge nyhedsbrevet (Nota-
bene)? 

 
 
 

https://www.facebook.com/juridiskinstitutsdu/
https://www.facebook.com/juridiskinstitutsdu/
https://www.linkedin.com/company/18233490
https://www.linkedin.com/company/18233490
https://twitter.com/JuridiskInstitu
https://twitter.com/JuridiskInstitu
https://www.instagram.com/juridiskinstitut/
https://www.instagram.com/juridiskinstitut/
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Beslutning: 
• Der skal udarbejdes en kommunikationsstrategi: 

o Hvem ønsker vi at ramme på de enkelte medier (målgruppe)?  
o Hvilke former for nyheder skal på hvilke medieplatforme? (skal nyheden om en 

bogudgivelse f.eks. deles alle steder?) 
o Skal VIP’erne mere på banen, f.eks. med en kort ”reportage” med et billede og 2-

3 linjers tekst, når de deltager i en international konference? 
 
 

4. Eventuelt (fast punkt)  
• Tilbagemelding på det virtuelle institutseminar ultimo august 

• Et fint seminar, selvom det endte med at foregå online. 
• Godt sammensat program. 
• Break out-grupperne fungerede godt – de gav gode diskussioner og var god afveksling i 

det øvrige program.   
 
 
 


